
ZAPISNIK 
sa 79. sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike Skupštine Crne Gore, 

održane dana 24. jun 2016. godine 
 

 
Sjednica je počela u 10:20 časova. 

Sjednicom je predsjedavao Prof. dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali poslanici/e: Darko Pajović, Nikola Gegaj, Jasmin Sutović, Žana Filipović 

i mr Danko Šarančić. 

Sjednici nijesu prisustvovali sljedeći poslanici: Mevludin Nuhodžić, Suljo Mustafić, Izet Bralić, 

Milan Knežević, Koča Pavlović i Mićo Orlandić.  

U članu 65 Poslovnika, propisuje se da, ako Odbor nema potrebnu većinu za rad, zbog 

odsutnosti ili spriječenosti pojedinog člana, odsutnog člana Odbora može zamijeniti, sa 

pravom odlučivanja, predsjednik kluba ili član kluba koga odredi klub.  

Shodno citiranom članu sjednici je prisustvovao poslanik Šefkija Murić, koji je zamijenio 

odsutnog poslanika Mevludina Nuhodžića i poslanik Rešad Sijarić, koji je zamijenio odsutnog 

poslanika Sulja Mustafića. 

Sjednici je takođe, prisustvovao i predstavnik službe Odbora: Jasmin Bojadžić. 

Sjednici je prisustvovao i g-din Igor Jovović, kandidat za mjesto izvanrednog i opunomoćenog 

ambasadora Crne Gore u Ruskoj Federaciji, na rezidentnoj osnovi sa sjedištem u Moskvi. 

Sjednica je bila zatvorena za javnost.  

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od predloga 

Dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći  

 
D N E V N I    R E D : 

 
1. DAVANJE MIŠLJENJA ODBORA O G-DINU IGORU JOVOVIĆU, KANDIDATU ZA MJESTO 

IZVANREDNOG I OPUNOMOĆENOG AMBASADORA CRNE GORE U RUSKOJ 

FEDERACIJI, NA REZIDENTNOJ OSNOVI SA SJEDIŠTEM U MOSKVI; 

 
 
TAČKA 1 
DAVANJE MIŠLJENJA ODBORA O G-DINU IGORU JOVOVIĆU, KANDIDATU ZA MJESTO 
IZVANREDNOG I OPUNOMOĆENOG AMBASADORA CRNE GORE U RUSKOJ FEDERACIJI, NA 
REZIDENTNOJ OSNOVI SA SJEDIŠTEM U MOSKVI 
 
Otvarajući sjednicu predsjednik Odbora prof. dr Miodrag Vuković predložio je da se g-din Igor 
Jovović uvodnim izlaganjem obrati članovima Odbora, nakon čega bi odgovarao na eventualna 
pitanja poslanika. 
   
Zahvaljujući se na prilici, g-din Jovović je upoznao članove Odbora o značajnima 
karakteristikama odnosa Crne Gore i Ruske Federacije i predstavio svoje planove vezane za 
budući rad na novoj funkciji. 



 
U uvodnom izlaganju, g-din Jovović je naglasio da Crna Gora i Rusija, nezavisno od aktuelnih 
dešavanja, imaju dugu tradiciju dobrih odnosa, prijateljstva i saradnje, što obje strane 
respektuju. 
 
On je takođe kazao da je bilo nekoliko posjeta na visokom nivou, ali da je neophodno 
intenzivirati saradnju kroz susrete na najvećem nivou. 
I pored velikih razlika u odnosu na poglede na integracione procese u Evropi, Crna Gora i Rusija 
mogu imati vrlo živ i realan interes za nastavkom saradnje u nizu oblasti. Jovović je napomenuo 
da je formiran mješoviti komitet za saradnju između dvije države, kao i više radnih grupa koje 
se konkretno bave raznim oblastima od značaja. Jovović je naglasio značaj održavanja 
liberalnog viznog režima između Crne Gore i Rusije, što je od posebne važnosti za turističku 
privredu naše države, kao i dalje unapređenje saradnje naših gradova sa ruskim. 
 
Kandidat za ambasadora je u svom izlaganju kazao da ne treba posebno isticati značaj koji 
Ruska Federacija ima u Evropi i svijetu i da je nužno, da bi se prevazišli sukobi sa zapadom, 
tražiti neka kompromisna rješenja. 
 
Jovović je u svom govoru kazao da je potrebno pokazati pun respekt za Rusku Federaciju i 
njene predstavnike ali i da u isto vrijeme insistiramo na partnerstvu i  ravnopravnosti prilikom 
sprovođenja bilateralnih odnosa,  a i istovremeno da djelujemo i radimo u onim oblastima u 
kojima je to moguće, napominjući da postoji niz sporazuma o saradnji koje treba finalizovati i 
efektuirati. Ta saradnja se prije svega odnosi na oblasti naučne saradnje, kulture, obrazovanja 
i vazdušnog saobraćaja, kazao je Jovović. 
 
Jovović je naglasio da je važno raditi i na obnavljanju investicionog impulsa koji bi prije svega 
u oblasti turizma mogao da se efektuira u narednom periodu od strane ruskih kompanija, 
naglašavajući da postoji veliki broj objekata na crnogorskom primorju, na veoma 
prominentnim lokacijama, koji nijesu na kvalitetan način valorizovani te je neophodno u tom 
pravcu uraditi više, kako bi ta početna ulaganja donijela više i Crnoj Gori, kao i samim 
investitorima. 
Jovović je kazao da kao dobar primjer da i u aktuelnim, dosta složenim okolnostima političkih 
odnosa sa Ruskom Federacijom, postoji solidan interes za ekonomsku saradnju i investicije, te 
i da se može uzeti primjer jedne firme iz Rusije, koja ima sjedište u Švajcarskoj, koja je dobila 
posao na prvom istraživanju rezervi i eksploataciji nafte i gasa u crnogorskom podmorju. Ova 
činjenica je konstatovana sa obje strane kao vrlo značajan momenat u odnosima  i da su države 
spremne da bez obzira na aktuelne političke tokove nastavimo sa saradnjom u oblasti 
ekonomske saradnje, kazao je Jovović. 
 
Nakon što je kandidat za mjesto ambasadora predstavio najznačajnije karakteristike svoje 
predstojeće misije i plan aktivnosti, predsjednik Odbora Miodrag Vuković, otvorio je diskusiju 
povodom predloga da se g-din Igor Jovović imenuje za izvanrednog i opunomoćenog 
ambasadora Crne Gore u Ruskoj Federaciji, na rezidentnoj osnovi sa sjedištem u Moskvi. 
 
Poslanik Nikola Gegaj, kazao je da će članovi Odbora iz DPS snažno podržati kandidaturu g-
dina Jovovića za funkciju ambasadora u Ruskoj Federaciji. On je kazao da je kandidat Jovović 
sve dosadašnje poslove obavljao kvalitetno i izuzetno profesionalno. Poslanika Gegaja 



interesovalo je mišljenje kandidata za funkciju ambasadora Jovovića, povodom stava Ruske 
Dume u kojem se države članice NATO pozivaju da ne ratifikuju Protokol o pristupanju Crne 
Gore Alijansi. 
 
Poslanica Žana Filipović je istakla da je od izuzetnog značaja saradnja u oblasti kulture i da je 
neophodno raditi na daljem unapređenju saradnje u ovoj oblasti, pozivajući kandidata za 
ambasadora Jovovića da se u svom radu posebno posveti ovoj veoma značajnoj oblasti. 
 
Osvrćući se na izlaganje člana Odbora Nikole Gegaja, kandidat za ambasadora je kazao da 
Rusija putem obraćanja Ruske Dume, preko Crne Gore želi poslati poruku zapadu i NATO-u, 
da se stane sa politikom proširenja, kako se Alijansa ne bi širila na Gruziju i potencionalno na 
Moldaviju i dostigla granice Ruske Federacije. Jovović je kazao da ovo samo pokazuje da 
nezadovoljstvo činjenicom da je Crna Gora izabrala put integracija u NATO ne jenjava i da u 
narednom periodu treba raditi kako bi se odnosi sa Rusijom relaksirali ovih pitanja koja mogu 
dovesti do udaljavanja i pogoršavanja saradnje. 
 
Nakon što su poslanici iznijeli svoja mišljenja i stavove povodom kandidature, g-din Jovović se 
zahvalio svim članovima Odbora za pruženu podršku i želju da se saradnja Crne Gore sa 
Ruskom Federacijom unaprijedi i dovede na tradicionalno dobar nivo. 
  
Poslanici: Miodrag Vuković, Darko Pajović, Nikola Gegaj, Jasmin Sutović, Žana Filipović i mr 
Danko Šarančić bili su ZA predlog. 
 
Nakon izjašnjavanja, predsjednik Odbora konstatovao je da je Odbor za međunarodne odnose 
i iseljenike jednoglasno podržao predlog da se Igor Jovović imenuje za izvanrednog i 
opunomoćenog ambasadora Crne Gore u Ruskoj Federaciji, na rezidentnoj osnovi sa sjedištem 
u Moskvi. 
 
Nakon što je okončana rasprava povodom tačke koja je bila na dnevnom redu, predsjednik 
Odbora Prof. dr Miodrag Vuković zaključio je sjednicu. 
 
Sjednica je završena u 13:45h. 
 
 
 
   
SEKRETAR ODBORA                                                                           PREDSJEDNIK ODBORA 

 
  Vesna Radulović                                                                            Prof. dr Miodrag Vuković  
 


